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Pátek 29. září 2017
16.00 stavění máje před pohostinstvím

U Orla, hraje CM Denica
20.00 taneční zábava, hraje

CM Harafica

Sobota  30. září 2017
20.00 hodová zábava, hraje

DH Túfaranka a CM Lašár

Neděle 1. října 2017
10.00 slavnostní mše svatá v kostele

sv. Archanděla Michaela
13.30 sraz krojovaných pod májů
14.00 průvod krojovaných pro stárka

a stárku, po průvodu vítání
přespolní chasy pod zeleným
„Za Starú školú“

20.00 hodová krojová zábava,
po celý den hraje DH Skaličané

Šardické stárky a stárci, šardická chasa, Obec Šardice
a FOS Šardičan zvou všechny na tradiční

Pondělí 2. října 2017
20.00 hodová taneční maškarní

zábava, hraje DH Ištvánci

Všechny taneční zábavy jsou
v Obecní hale U Orla.

Doprovodný program:
V prostorách Rezidence otevřeny
umělecké výstavy při trvalé expozici:
Vladimír Vašíček – O barvách tónů

a tónech barev
Miroslav Hajný – Fotografie krajiny

Šardice a okolí
Richard Horák – Fotografie šardická

svatba 2016

Otevřeno:
Pátek a neděle 17.00 – 19.00
Sobota a pondělí 14.00 – 17.00

Šardický hodyŠardický hody
29. září – 2. října 2017
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Slovo starostky

Navštivte webové stránky naší obce

www.sardice.cz

Krásné hodové dny,
vážení spoluobčané!

Blažena Galiová, starostka obce

Dostáváte do rukou hodové vy−
dání obecního zpravodaje. Všichni
se chystáme na největší svátek
v obci, na tradiční šardický hody,
které se konají ve svátek patrona
našeho kostela sv. Michala. V do−
mácnostech probíhají poslední pří−
pravy, kroje jsou naškrobeny, bur−
čák voní kolem sklepů, mája i chasa
jsou přichystány. Naše hody jsou
jedinečné tím, že se konají na pod−
zim, kdy vinice začínají vydávat svoji
úrodu a burčák tak dobře chutná!

Letos jsme po několika letech po−
prvé nesháněli stárky na poslední
chvíli. Už na Nový rok jsme měli dva
stárkovské páry, které se pustily
do přípravy hodů s nadšením a také
s mnoha znalostmi. Všichni totiž
chodí odmalička v kroji nebo hrají
v cimbálové muzice. Dá se říct, že
mají folklor v krvi. Chtěla bych jim
a jejich rodinám poděkovat za vzor−
nou přípravu hodů, velmi si toho
vážím. Také děkuji všem občanům
a spolkům, které se na přípravě
a hladkém průběhu letošních hodů
podíleli a věřím, že i nadále budou
podílet.

Začátkem srpna byl v naší obci za−
veden zkušební Inteligentní systém
nakládání s odpady (ISNO). Pracov−
níci Technických služeb (TS) zajis−
tili označení popelnic se směsným
komunálním odpadem čárovými
kódy a rozvoz čárových kódů a pyt−
lů na tříděný odpad do domácností.
Dá se říci, že většina domácností
se zapojila do nového systému. Pro−
tože se jedná o zkušební provoz, je
třeba vychytat různé nedostatky,
a to také na základě připomínek
Vás, občanů.

Proto pracovnice OÚ Šardice při−
pravily informace k tomuto systému,
které jsou uvedeny na webu obce
a také na dalších stranách tohoto
zpravodaje. Na straně sedm je uve−
den přehled svozu za první měsíc.
Pro zajímavost uvádím, že při prv−
ním svozu dne 9. 8. 2017 bylo sve−
zeno 1092 kg plastu a 967 kg papíru.
Celkem bylo svezeno 573 pytlů. Vy−
tříděné odpadky byly sváženy do
haly sběrného dvora odpadů, kde
je následně pracovníci TS Šardice
vážili, načítali čárové kódy na Vaše
odpadkové účty a takto zpracované
odpadky byly následně odvezeny
firmou EKOR. Ta provedla další vá−
žení, které bylo odsouhlaseno s daty
načtenými do systému.

Bohužel u některých občanů ne−
byl při vážení splněn požadovaný li−
mit, svoz byl proveden, ale sleva
nebyla započítána. Tomuto lze pře−
dejít tím, že pytle s vytříděnými od−
padky nebudete dávat před dům
každých 14 dnů, ale třeba jedenkrát
za měsíc. Týká se to hlavně senio−
rů, kteří žijí osamoceně. Znovu upo−
zorňuji, že není povinnost dávat
pytle s vytříděným odpadem každý
sudý týden před dům.

Také u svozu jedlých olejů na−
stala změna k lepšímu, dle dohody
s firmou, která nám bude oleje svá−
žet, je možno oleje odevzdávat
v jakékoliv láhvi, například v láhvi
o objemu jeden litr, podmínkou je,
že musí být plastová.

Skleněné láhve s olejem nebu−
dou sváženy!

Další změnou je vydávání pytlů
na tříděný odpad, které budou v rám−
ci zlepšení služeb vydávat při kaž−

dém svozu pracovníci TS. Za každý
svezený pytel Vám dají na určené
místo pytel prázdný. Občané, kteří
se dosud do systému nezapojili a ne−
vyzvedli si čárové kódy a pytle, mo−
hou si tyto vyzvednout proti podpisu
na OÚ Šardice.

Vytříděné odpady budou obcho−
dovány s firmou EKO−KOM a. s.,
která poskytne obci odměnu. Před−
pokládáme, že dojde k navýšení od−
měny oproti minulým rokům, a prá−
vě toto navýšení bude rozpočítáno
po odečtení výdajů na svoz mezi
občany jako sleva na poplatku z od−
padu. Z těchto důvodů nejsme za−
tím schopni určit a sdělit hodnotu
jednoho eko–bodu, abyste si mohli
vypočítat úsporu na místním po−
platku za odpady.

O všem, co se týká nového sys−
tému, se dozvíte na webu obce
www.sardice.cz nebo přímo na
www.mojeodpadky.cz. Dotazy tý−
kající se přihlašování do systému
zodpoví pracovnice OÚ Šardice,
změnu v systému konzultujte přímo
na www.mojeodpadky.cz.

Na úplný závěr bych chtěla po−
děkovat pracovnicím OÚ Šardice
za přípravu programového vyba−
vení nového systému v návaznosti
na vybírání místních poplatků, ale
hlavně řediteli TS Pavlu Brázdovi
a všem zaměstnancům TS Šardice
za bezproblémové zajištění a pro−
voz nového systému třídění od−
padků.

Poděkování patří Vám, našim ob−
čanům, za zodpovědný přístup k tří−
dění odpadů, kterým šetříte nejen
Vaše peněženky, ale hlavně přírodu
pro budoucí generace.



Šardice strana 3

Z jednání orgánů obce

Rada obce a Zastupitelstvo obce
Šardice zasedaly v průběhu období
od 1. května do 31. července 2017
v níže uvedených dnech. Schválily,
vzaly na vědomí a uložily mimo jiné:

Zasedání rady obce č. 70
ze dne 17. 5. 2017
Rada obce na svém zasedání
schválila:

sazebník poplatků OÚ Šardice
s platností od 1. 6. 2017
smlouvu o dílo č. FEST04/2017
o koncertním vystoupení Mladé
muziky ze Šardic na Mezinárod−
ním festivalu dechových hudeb,
dne 10. června 2017 v Kobylnicích
smlouvu o provedení hudební
produkce Mladé muziky ze Šardic
na 49. Mezinárodním festivalu
dechových hudeb v Ratíškovicích
dne 9. 7. 2017
dohodu o ukončení nájemní
smlouvy č. 1152 ze dne 11. 3.
2008 a dodatku č. 1 k této smlou−
vě ze dne 30. 8. 2008, nájemce
Vinařství Neoklas Šardice a. s.,
Šardice č. p. 700, na pozemky
v k. ú. Šardice o výměře 5,3151 ha
(orná půda) a 13,3182 ha (ostatní
plocha)

Rada obce vzala na vědomí:
oznámení KÚ JMK Brno, OŽP
o Závěrečném šetření ke schvá−
lení LHP pro LHC Lesy obce
Šardice na období od 1. 1. 2017
do 31. 12. 2026

Zasedání rady obce č. 71
ze dne 29. 5. 2017
Rada obce na svém zasedání
schválila:

přijetí dotace z operačního pro−
gramu ŽP, MŽP Praha na akci
„Projekt založení lokálního bio−
centra LBC Pod Pustým v k. ú.
Šardice“ ve výši 1 391 991 Kč
přijetí dotace z rozpočtu JMK Brno
v dotačním programu „Podpora
udržování čistoty cyklistických
komunikací a úpravy běžeckých
lyžařských tratí v JMK v roce
2017“ ve výši 41 510 Kč

cenovou nabídku Ing. Lukáše Lat−
tenberga na projekt „Výsadba
ovocných stromů v obci Šardice“
přijetí dotace pro ZŠ TGM Šar−
dice na realizaci školního pro−
jektu „Vzdělávání v naší škole,
Šablony I ZŠ Šardice“, ve výši
586 234 Kč
podání žádosti do programu Pod−
pora obnovy kulturních památek
v roce 2017 na akci „Restauro−
vání štukových stropů v Šardické
rezidenci – I. etapa“
smlouvu o úpravě stávající do−
pravní a technické infrastruktury
se spol. NET4GAS, s. r. o., Pra−
ha, pro realizaci stavby „6114
Moravia – VTL plynovod, úsek TU
157 Tvrdonice – TU 160 Buko−
vany“
podání žádosti o vytýčení cesty
k Hrubému kopci p. č. 8954 v k. ú.
Šardice a navazujících cest za
účelem přístupu k lesnímu po−
zemku a vytýčení lesního pozem−
ku na p. č. 8404 v k. ú. Hovorany

Rada obce vzala na vědomí:
harmonogram úkolů a lhůt pro vol−
by do PS PČR, konané ve dnech
20. a 21. října 2017
oznámení OŽPÚP MěÚ Kyjov
o zahájení projednávání návrhu
zadání změny č. 1 ÚP Hovorany
poděkování nekomerčního časo−
pisu Malovaný kraj za poskytnutí
finančního příspěvku na činnost
v roce 2017
souhlas stavebního úřadu MěÚ
Kyjov s vydáním rozhodnutí k po−
volení stavby „Šardice, lokalita
U Hřiště – prodloužení vodovodu“

Zasedání zastupitelstva obce č. 19
ze dne 31. 5. 2017
Zastupitelstvo obce schválilo:

záměr prodeje pozemků p. č.
1782/21 a 1782/21 v k. ú. Šardice
záměr prodeje pozemku p. č.
425/2 v k. ú. Šardice o výměře
178 m2

poskytnutí příspěvku ve výši
30 000 Kč na činnost Hornic−
kého spolku PANON Šardice

poskytnutí finanční dotace DMFC
Šardice ve výši 20 000 Kč na dět−
ský florbal
veřejnoprávní smlouvy s Městem
Kyjov o poskytnutí účelového pří−
spěvku ve výši 121 256 Kč za úče−
lem spolufinancování „Minimální
sítě sociálních služeb“
prodej pozemku p. č. 634/7 o vý−
měře 63 m2, za cenu 110 Kč/m2

s tím, že kupující uhradí návrh
na vklad a daň z nabytí
prodeje pozemků p. č. 893 o vý−
měře 50 m2 a p. č. 894 o výměře
48 m2 za cenu 114 Kč/m2, s tím,
že kupující uhradí návrh na vklad
a daň z nabytí nemovitých věcí
koupi pozemků p. č. 7185/2 o vý−
měře 69 v k. ú. Šardice za cenu
58,35 Kč/m2 a p. č. 7185/3 o vý−
měře 26 m2 v k.ú. Šardice za cenu
15,55 Kč/m2

Zastupitelstvo obce neschválilo:
záměr prodeje části „a“ pozemku
p. č. 634/7 o výměře 48 m2 a části
„b“ pozemku p. č. 634/1, vše
v k. ú. Šardice

Zastupitelstvo obce vzalo
na vědomí:

informaci o možnosti zřízení věc−
ného břemene na pozemek p. č.
227 v k. ú. Šardice za účelem za−
teplení domu č. 99 a umístění pod−
zemních staveb
žádost o prodej pozemků p. č.
891/2 a částí pozemků p. č. 851/1
a 923/3 v k. ú. Šardice a s ohle−
dem na další pozemky obce v této
lokalitě p. č. 891/1 a 892/2 pově−
řuje stavební komisi prošetřením
situace na místě

Zasedání rady obce č. 72
ze dne 19. 6. 2017
Rada obce na svém zasedání
schválila:

přijetí dotace z rozpočtu JMK v rám−
ci dotačního programu Program
rozvoje venkova Jihomoravs−
kého kraje pro rok 2017, dotač−
ního podprogramu Podpora roz−
voje venkova JMK 2017 na akci

Marie Košuličová, místostarostka obce

Zpráva o činnosti rady a zastupitelstva
obce Šardice
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„Dovybavení obecní knihovny
v Šardicích“ ve výši 46 000 Kč
podání žádosti o poskytnutí pod−
pory z dotačního programu „Pod−
pora boje proti suchu a na zadr−
žení vody v krajině na území JMK
v roce 2017“ na akci „Loučkový
potok – nádrž N3“
poptávkové řízení na veřejnou za−
kázku malého rozsahu „Místo pa−
sivního odpočinku Šardice 2017“
poptávkové řízení na veřejnou za−
kázku malého rozsahu „Údržba
a obnova stávajících kulturních
prvků venkovské krajiny“

Rada obce vzala na vědomí:
informaci Ministerstva průmyslu
a obchodu o zamítnutí žádosti
o dotaci z Programu EFEKT –
Opatření ke snížení energetické
náročnosti veřejného osvětlení
sdělení spol. VaK Hodonín a. s.
o nutnosti provést neplánovanou
opravu veřejné kanalizace v části
ul. Nivky z důvodu neodborně pro−
vedených kanalizačních přípojek
z RD

Mimořádné zasedání rady obce
č. 73 ze dne 26. 6. 2017
Rada obce na svém zasedání
schválila:

po opětovném projednání závěrů
inspekčních zpráv a předložení
zprávy k hodnocení školy zřizo−
vatelem a po jednání s ředitelkou
MŠ předkládá rada obce do jed−
nání zastupitelstva obce návrh
na sloučení PO, ZŠ Šardice a MŠ
Šardice na jednu příspěvkovou
organizaci s názvem Základní
a mateřská škola T. G. Masaryka
Šardice, PO, kdy přejímajícím
subjektem bude ZŠ TGM Šardice

Zasedání zastupitelstva obce
č. 20 ze dne 28. 6. 2017
Zastupitelstvo obce schválilo:

záměr prodeje části pozemku „b“
p. č. 634/1 o výměře 46 m2 a části
„a“ p. č. 634/7 o výměře 48 m2,

nově sloučených do pozemku
p. č. 634/7 v k. ú. Šardice, dle GP
1667−060/2015 a zveřejnění zá−
měru prodeje
zahájení nezbytně nutných úkonů
pro sloučení příspěvkových orga−
nizací základní a mateřské školy
na jednu příspěvkovou organiza−
ci s názvem Základní a mateřská
škola TGM Šardice, s tím, že
přejímající subjekt bude základní
škola s termínem sloučení od 1. 1.
2018
strategický materiál rozvoje spor−
tu v obci na roky 2017–2021
prodej pozemku p. č. 1782/20
za cenu 260 Kč/m2

prodej pozemku p. č. 425/2 v k. ú.
Šardice za cenu 110 Kč/m2

účetní závěrku obce Šardice za
rok 2016
rozpočtové opatření č. 5/2017

Zastupitelstvo obce vzalo
na vědomí:

informace o zavádění systému tří−
dění odpadu v obci a uspořádání
schůzky s občany 29. 6. 2017
v 19.30 v Obecní hale U Orla
návrh podmínek prodeje pozem−
ků na ploše BI 11
rozvojový dokument obce

Zasedání rady obce č. 74
ze dne 3. 7. 2017
Rada obce na svém zasedání
schválila:

Provozní řád víceúčelového hřiš−
tě Šardice s platností od 3. 7. 2017
přijetí dotace z rozpočtu JMK Brno
v dotačním programu „Podpora
jednotek sborů dobrovolných ha−
sičů obcí Jihomoravského kraje
na období 2017–2020“ ve výši
91 000 Kč
smlouvu o provedení archeolo−
gického dohledu a výzkumu č.
A−201719 stavby „Šardice – Louč−
kový potok – nádrž N3“
smlouvu o dílo spol. ELTODO−
CITELUM, s. r. o., Praha k akci
„Veřejné osvětlení Šardice – pře−

ložka VO u chodníku podél sil−
nice II/422, přeložka VO v ulici
Dědina a VO v ulici Pod Humny“
cenovou nabídku spol. VEOS Po−
spíšil s. r. o., Dolní Bojanovice
na akci „Šardice – prodloužení VO
u mateřské školy“

Rada obce vzala na vědomí:
závěrečnou zprávu spol. SUR−
GEO s. r. o., Hodonín k inženýr−
skogeologickému průzkumu Re−
zidence
protokol GEO Hodonín s. r. o. –
měření radonu a geolog. průzkum
p. č. 559/1 a 558/3 pro stavbu
„Dům seniorů“
vydání kolaudačního souhlasu
stavebního úřadu MěÚ Kyjov
k užívání stavby „Šardice – rekon−
strukce chodníků podél sil. II/422
– levostranně – veřejné osvětlení“

Zasedání rady obce č. 75
ze dne 19. 7. 2017
Rada obce na svém zasedání
schválila:

smlouvu o provádění údržby cyk−
lostezky Šardice – Hovorany mezi
Obcí Šardice a Technickými služ−
bami Šardice, PO
přijetí neinvestiční dotace z roz−
počtu JMK Brno ve výši 41 510 Kč
na realizaci akce „Podpora udr−
žování čistoty cyklistických ko−
munikací a úpravy běžeckých
lyžařských tratí v JMK v roce 2017
– cyklostezka Šardice – Hovo−
rany“
rozpočtové opatření č. 6/2017

Rada obce vzala na vědomí:
rozhodnutí hejtmana č. 1/2017
ze dne 18. 7. 2017 o vyhlášení
doby zvýšeného nebezpečí vzni−
ku požáru
usnesení o zastavení územního ří−
zení a sdělení o schválení staveb−
ního úřadu MěÚ Kyjov k dělení
pozemku p. č. 1782/3 v k. ú. Šar−
dice
vzdání se funkce ředitelky pří−
spěvkové organizace Mateřská
škola, Šardice 750, 696 13, p.
Marie Gebhartové ke dni 31. 8.
2017
rada obce pověřuje p. Ivu Lesov−
skou, učitelku mateřské školy,
zastupováním ředitele příspěv−
kové organizace Mateřská škola
Šardice, a to s účinností od 1. 9.
2017 do doby jmenování nového
ředitele

Zvukový záznam
z jednání zastupitelstva obce

Nově zveřejněn na webu obce!
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Obecní úřad informuje

Informace k novému systému
třídění odpadů

Pracovnice Obecního úřadu Šardice

Vážení spoluobčané,
od poloviny letošního roku pře−

chází naše obec na nový systém
sběru a třídění odpadu. Nová evi−
dence odpadů, úhrad poplatků za li−
kvidaci odpadu a možnost zahrnutí
slev na poplatku z odpadu vyžaduje
náročnější programové vybavení
a v konečné fázi tak korektní výpo−
čet výše poplatku.

Vzhledem k tomu si dovolujeme
upozornit na několik zásad, které
bude nutné dodržovat (je možné, že
některé body se budou ještě upřes−
ňovat po konzultaci s odbornou fir−
mou pro evidenci odpadu a v návaz−
nosti na připomínky ze strany tvůrce
programového vybavení evidence
místních poplatků):

Každý občan, který je v obci hlá−
šen k trvalému pobytu, musí platit
poplatky právě na adrese tohoto
trvalého pobytu, kde mu také bu−
dou evidovány jeho slevové nároky.
Občan, který se zdržuje na jiné ad−
rese než na adrese svého trvalého
pobytu, nemůže požadovat převe−
dení svých práv a povinností na ji−
nou adresu.

Je samozřejmě možné, aby na
jedné adrese bylo definováno něko−
lik okruhů poplatníků, kteří uplatňují
své platební povinnosti jako samo−
statné domácnosti.

Žádáme poplatníky, kteří mají
svůj trvalý pobyt hlášený na jiné ad−
rese, než na které se zdržují, aby
si adresu změnili dle skutečného
pobytu. Pokud mají jiné důvody pro
rozdílné místo skutečného pobytu
a jiné místo trvalého pobytu, ne−
zbývá, než že občan musí respek−
tovat požadavky na systém pla−
cení poplatků za odpady tak, jak
bude definován obcí. Jiný systém
nám totiž neumožňuje programové
vybavení.

Občané bydlící v domě, který není
dosud zkolaudovaný a nemá ofici−
álně přiděleno číslo popisné, budou
nadále evidování na dosavadní ad−
rese. Pro účely evidence odpadu
budou evidováni jako samostatná
domácnost s tím, že odpad vytváří

na dosud neexistující adrese, kde
se zdržují.

Majitelé domů, v nichž není nikdo
hlášený k trvalému pobytu, jsou na−
dále povinni platit za tyto domy po−
platek za svoz odpadu. Na své po−
pelnice obdrží evidenční kód a kódy
na třídění odpadu. Jejich poplatkové
povinnosti a možné slevy za tří−
děný odpad budou předmětem
jednání zastupitelstva obce při
schvalování obecně závazné vy−
hlášky o místních poplatcích za od−
pad na rok 2018.

Sběr papíru žáky základní školy
bude nadále umožněn a občané
mohou svůj sběrový papír škole po−
skytnout. Pokud svůj sběrový papír
připraví pro odvoz odpadu zajišťo−
vaného obci a tento papír označí,
že jej škole chtějí poskytnout, je to
možné, ale takto svezený odpad
nebude zahrnut do systému
slevy pro občana a občan za něj
slevu neobdrží. Důvodem je ze−
jména skutečnost, že obec by obča−
novi vyplatila slevu za vytříděný
odpad, ale sama by už úhradu od
svozové společnosti neobdržela.
Musela by tak slevu uhradit na úkor
svého rozpočtu. (Uvedená skuteč−
nost má i výchovný charakter –
žáci by obdrželi finanční prostředky
za sběr poskytnutý občany a sami
k tomu nepřispěli. Obec tak bude
nadále podporovat sběr papíru pro−
váděný žáky základní školy dosa−
vadním způsobem, kdy se na jeho
sběru žáci sami podílí.)

Stejná situace nastává i u spolků,
které zajišťují např. sběr železného
šrotu. I zde je možné železný šrot
spolku poskytnout při jejich sběru,

ale za takto poskytnutý odpad ne−
obdrží slevu občan. Finanční pro−
středky obdrží spolek, který sběr pro−
vede.

Pokud nebude dodržována
minimální váha pytlů nebo balíků
připravených ke svozu, budou
tyto převzaty do svozu, ale občan
nemůže za takovou podlimitní
váhu obdržet slevu ze stanove−
ného systému.

Oleje a tuky budou sbírány
i v nádobách o objemu menším
než dva litry.

Pytle pro tříděný odpad již nebu−
dou vydávány obcí v balíku po de−
seti kusech. Pracovníci svozu po−
skytnou pytle občanovi v tom počtu,
ve kterém v příslušný den pytle
odvezli, tedy kus za kus. Pokud si
některé domácnosti ještě základní
limit a pokyny pro třídění nevyzved−
li, balík deseti pytlů obdrží proti
podpisu na OÚ Šardice spolu s čá−
rovými kódy.

Vážení občané,
věříme, že nově nastavený sys−

tém sběru a třídění odpadu při−
nese své výsledky a přispěje jak
k lepšímu nakládání s odpady, tak
i ke slevám pro občany. Bude to
však možné pouze za předpokladu,
že i občané přistoupí seriozně ke tří−
dění odpadů, k přípravě pytlů a ba−
líků s tříděným odpadem pro jejich
svoz.

Je možné, že některé parametry
svozu, třídění a zahrnování slev do
systému placení místních poplatků
se budou ještě částečně upravovat,
to však záleží na nastavení systému
firmou pro evidenci odpadů i na prak−
tických zkušenostech z jeho svozu.
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Loni občané odevzdali k recyklaci 148 televizorů,
55 monitorů a 1610,97 kg drobného elektra.

Snaha obyvatel obce recyklovat staré a nepoužívané
elektrospotřebiče se již několik let vyplácí. Naše obec ob−
držela certifikát vypovídající nejen o přínosech třídění
televizí a počítačových monitorů, ale také o velkém vý−
znamu sběru drobných spotřebičů, jako jsou mobilní tele−
fony. Jde o přesný výpočet přínosu pro životní prostředí,
který vznikl na základě zpětného odběru a recyklace elek−
trospotřebičů odevzdaných našimi občany. Díky environ−
mentálnímu vyúčtování společnosti ASEKOL můžeme
nyní přesně vyčíslit, o kolik elektrické energie, ropy, uhlí,
primárních surovin či vody jsme díky recyklaci vyslouži−
lého elektra ušetřili ekosystém Země. Víme také, o jaké
množství jsme snížili produkci skleníkových plynů nebo
nebezpečného odpadu. Informace vycházejí ze studií ne−
ziskové společnosti ASEKOL, která s obcí dlouhodobě
spolupracuje na recyklaci vytříděných elektrozařízení.

Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají
k ochraně životního prostředí, si zaslouží obrovský dík.

Zdroj: ASEKOL a. s.

Naše obec recyklací
elektrospotřebičů

výrazně ulevila životnímu prostředí

Vladimíra Benešovská

Svoz pytlů s tříděným odpadem 2017

Přehled odpadů v letech 2007 − 2016

(od roku 2014 spolu se sběrným dvorem)

Marie Košuličová, místostarostka obce
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Informace občanům
Petice občanů proti těžbě štěr−

kopísku v Uherském Ostrohu „NE
ohrožení pitné vody pro 140 tisíc
lidí!“

Děkujeme všem občanům, kteří
nejsou lhostejní k problematice
těžby štěrkopísku a podepsali pe−
tiční archy umístěné na různých mís−
tech v obci. Celkem v naší obci po−
depsalo petiční archy skoro 300 lidí.
Podepsané petiční archy byly do−
ručeny na OÚ Moravský Písek, od−
kud budou hromadně zaslány na Ob−
vodní báňský úřad do Brna.

Cvičiště pro psy
Na Radu obce Šardice se obrátili

občané žádající o vybudování plo−
chy, kterou bude možno využít jako
výběh pro psy, vhodný i pro výcvik
psů. Tato plocha by mohla být využita
celoročně všemi majiteli psů. Byla vy−
tipována plocha na bývalém škváro−
vém hřišti, o velikosti asi poloviny fot−
balového hřiště, kterou bude nutno
oplotit, povrch upravit a osázet trávou.
Také bude třeba pořídit cvičební
prvky, lavičky atd. Před projednáním
v zastupitelstvu obce prosíme o vy−
jádření vašeho názoru k tomuto zá−
měru. Na webu obce je zveřejněn
krátký dotazník, kde v termínu
do 15. 11. 2017 můžete odpovědět
na jednoduché otázky. Předem dě−
kujeme!

Územní studie k ploše výstavy
BI 12 na Kostelisku

Na webu obce a v kanceláři OÚ
Sardice je zveřejněn návrh územní
studie plochy výstavby BI 12 na Kos−
telisku. Občané mohou vyjádřit své
připomínky a náměty písemně
v termínu do 15. 11. 2017.

Anketa občanů ke studii úpra−
vy prostoru po bývalé Domo−
vince – úprava středu obce

Na základě rozhodnutí rady obce
a zastupitelstva obce byli osloveni
projektanti, kteří zpracovali studie ře−
šení prostoru vzniklého po demolici
budovy Domovinky č. p. 613. Ozna−
mujeme občanům, že náhledy ná−
vrhu řešení prostoru po Domovince
budou zveřejněny na vývěsce před
OÚ Šardice, celé návrhy včetně tex−

tové části budou umístěny v prosto−
rách OÚ Šardice a v obecní knihovně
spolu s hlasovacími lístky. Návrhy ře−
šení jsou také zveřejněny na webu
obce, kde můžete hlasovat pro ná−
vrh, který se vám nejvíce líbí a který
bude podle vás nejlepší pro daný
prostor.

Součástí hlasovacího lístku bude
anketa o tom, jaký symbol naší obce
by bylo vhodné zpracovat v návrhu ře−
šení celého prostoru. Navrženy jsou
symboly vinařství, hornictví, odkaz
J. G. Mendela atd. Anketa bude
probíhat do čtvrtku 30. 11. 2017.

Upozorňujeme, že se jedná pou−
ze o návrhy možného řešení, vybra−
ný návrh bude následně podrobně
rozpracován. Děkujeme za všechny
náměty a připomínky.

Prodej nástěnného kalendáře
Moravské Toskánsko na rok 2018

Na OÚ Šardice můžete zakoupit
jedinečný kalendář, který nafotili Emil

Čelustka a Radek Severa v oblasti
nazývané Moravské Toskánsko. Nej−
více fotografií je nafoceno na kata−
stru naší obce, ale také v okolí Sta−
věšic, Karlína a Svatobořic−Mistřína.
Cena kalendáře je 120 Kč. Všechny
fotografie včetně popisu focených
míst s označením na mapě najdete
na webu www.moravsketoskansko.cz

Mobilní rozhlas – krizová hlá−
šení, informace občanům

Opětovně žádáme občany, kteří
ještě nemají staženu aplikaci Mo−
bilní rozhlas, aby se dostavili na OÚ
Šardice se svým mobilním telefonem
a aplikace jim bude během několika
minut zdarma stažena do jejich tele−
fonu. Součástí Mobilního rozhlasu je
i možnost zdarma stáhnout aplikaci
Záchranka, která umožňuje mimo jiné
odesílat i vaši polohu. Jedná se o ofi−
ciální aplikaci Zdravotnické záchran−
né služby ČR, která je vhodná pro
všechny občany, a hlavně seniory.

Blažena Galiová, starostka obce
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Dále lze přes Mobilní rozhlas za−
sílat i fotohlášky Zmapuj to, kde nás
můžete upozornit na nešvary v obci,
například na černou skládku, špatně
parkující auto atd.

Hasičský záchranný sbor Jiho−
moravského kraje informuje ob−
čany

HZS JMK vydává do konce roku
2017 brožuru Chytré blondýnky,
která bude zdarma distribuována
našim seniorům. Brožura poskytuje
informace o tom, jak se chovat
při mimořádných událostech, jak
hlásit mimořádné události atd. Již
teď je brožura ke stažení na webu
www.chytre−blondynky.cz

http://paleni.firebrno.cz

Petr Cápek, starosta sboru

Jednotka sboru dobrovolných
hasičů obce Šardice oznamuje
občanům, že provádí v rámci své
výjezdové činnosti likvidaci nebez−
pečného hmyzu, především srš−
ních a vosích hnízd. Včelí roje od−
straňujeme po dohodě s místními
včelaři. Nebezpečný hmyz můžete
nahlásit veliteli JSDH Stanislavu
Gengelovi na tel. 606 781 298 a po
dohodě bude hnízdo v odpoledních
hodinách, případně o víkendu od−
straněno.

Dále oznamujeme, že pálení klestí
je nutno předem oznámit pomocí for−
muláře na internetové adrese http://
paleni.firebrno.cz/ (stránky Jihomo−
ravského hasičského záchranného
sboru v Brně). Nutno dodat, že ha−
siči pálení klestí neschvalují, ale
pouze registrují pro svou potřebu. Po−
kud budete potřebovat poradit nebo
formulář vyplnit a odeslat, můžete
zavolat starostovi sboru Petru Cáp−
kovi na tel. 724 288 732, a to v odpo−
ledních hodinách nebo o víkendu.

Svatopluk Domanský,
Svatobořice−Mistřín
a Renata Sedláčková, Šardice

David Šrahůlek, Kozojídky
a Jana Popelková, Šardice

Jakub Knoflíček, Šardice
a Zuzana Trlidová, Hovorany

Všem novomanželům přejeme
na společné cestě životem hodně
lásky, štěstí a vzájemného
porozumění.

Sňatky

srpen 2017
Marie Kyselková 95 let
Marie Olšerová 80 let

září 2017
Marie Mrázová 85 let
Jiřinka Synková 80 let
Marie Šťastná 80 let
Žofia Gregorovičová 80 let
Jaroslav Pěnča 80 let

Jubilanti

Miroslav Pekárek nedož. 57 let
Jiří Pek nedož. 72 let
Jan Karlík 86let
Kateřina Buštíková nedož. 92 let
Jenovéfa Posoldová 95 let
Anna Cápková nedož. 92 let

Úmrtí

Matyáš Kohoutek
Thea Zajícová

Narození

Ilona Sadílková, matrikářka

Matrika

Kdy se obrátit
na hasiče?



strana 10 Šardice

V neděli 16. 7. 2017 přijel do naší
obce na krátkou návštěvu předseda
vlády ČR Bohuslav Sobotka. V pro−
storách šardické Rezidence se set−
kal se zastupiteli obce a v úzkém
pracovním kruhu se zdržel v naší
obci asi jednu hodinu. Zajímala jej
hlavně historie obce spojená s důlní
činností a tragédie v dole Dukla v roce
1970. Zajímal se také o zaměstna−
nost obyvatel naší obce a hovořil
se členy zastupitelstva o problema−
tice těžby štěrkopísku v Uherském
Ostrohu. Osobně si prohlédl stavbu
suchého poldru N2 – Červenice
a pomníček historie důlní činnosti
v naší obci. Poté se přesunul do
Svatobořic–Mistřína, kde pozdravil
účastníky folklorního festivalu.

Návštěva předsedy vlády v Šardicích

Jeden z důležitých cílů Roku ven−
kova 2017, který koordinuje Asociace
malých a středních podniků a živnost−
níků ČR (AMSP ČR), je splněn. Mini−
sterstvo zemědělství ve spolupráci
s Českomoravskou záruční a rozvo−
jovou bankou (ČMZRB) a AMSP ČR
prosadily podporu živnostníků ve více
než 2500 nerozvinutých obcích. Srov−
návají se tak podmínky státní pod−
pory, které mohly doposud čerpat
pouze podnikatelé v zemědělství
a lesnictví.

Na návrh ministerstva zemědělství
vláda schválila plán na podporu ko−
loniálů, řemesel, malé výroby, hos−
pod, penzionů a dalších drobných
služeb v méně rozvinutých obcích.
Těchto obcí je na seznamu resortu
zemědělství celkem 2546. Jedná
se o konkrétní finanční nástroje
ČMZRB, která začne poskytovat
zvýhodněné sedmileté úvěry do výše
tří milionů korun s možným ročním od−
kladem splátek. Umožní jim také vy−
čerpat finanční příspěvek na jistinu

úvěru do výše 390 tisíc Kč. K tomu
ČMZRB podnikatelům pomůže s pla−
cením úroků z úvěrů, které čerpají
u běžných komerčních bank, kdy
za ně zaplatí až čtyři procenta z jis−
tiny jejich úvěru. V případě nemovi−
tého majetku ovšem nesmí úvěr pře−
sáhnout 10 milionů korun, u ostatního
majetku pak 5 milionů korun.

Jedná se o důležitý průlom, kte−
rým se prostřednictvím ČMZRB kom−
penzuje podpora i nezemědělským
subjektům. Podnikatelé v zeměděl−
ství, lesnictví nebo rybolovu mohou
totiž dlouhodobě využívat podobnou
podporu od Podpůrného garančního
a lesnického fondu (PGRLF). Rozší−
řením skupiny podnikatelů a zapoje−
ním ČMZRB se tak srovnává pros−
tředí, kdy mohou obdobnou podporu
čerpat jak drobní zemědělci, tak
všichni ostatní menší a střední pod−
nikatelé na venkově. Opatření tak plní
cíl vytyčený v Roce venkova 2017,
a to motivovat zakládat a udržovat
firmy v malých obcích, zabezpečit

v nich základní obslužnost a alespoň
částečně eliminovat odliv mladých
lidí do měst.

Prostředky, které stát na finanční
podporu malých a středních firem
na venkově vydá, poskytnou resorty
průmyslu, zemědělství a místního
rozvoje ze svých rozpočtů, počítá se
přitom také s finanční podporou ze
strany jednotlivých krajů. Na peníze
budou mít nárok podnikatelé z obcí,
které se dlouhodobě potýkají s vy−
sokou nezaměstnaností, lidé v nich
mají nižší mzdy a významně v nich
klesá počet obyvatel. Obec s nízkým
stupněm rozvinutí se posuzuje podle
sociálně−ekonomického potenciálu
(koncentrace osídlení, míra neza−
městnanosti, počet podnikatelů, da−
ňové příjmy na jednoho obyvatele),
dále podle polohy obce (vzdálenost
od měst a dopravní cesty), třetím kri−
tériem je dynamika vývoje (vývoj
počtu obyvatel, vývoj nezaměstna−
nosti, vývoj počtu podnikatelů a vý−
voj počtu dokončených bytů v obci).

Z dění v obci

Průlom v podpoře
malých firem v obcích

Blažena Galiová, starostka obce

Blažena Galiová, starostka obce
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Iva Lesovská, pověřená ředitelka MŠ

Mateřská škola

V září zase do školky…

Rybičky

Medvídci

Veverky

Nový školní rok 2017/2018 jsme
zahájili 4. září. Do mateřské školy
je letos zapsáno celkem 59 dětí,
které jsou rozděleny do tří tříd.

Jelikož tento rok máme velmi
malý počet předškoláků a nedali se
rovnoměrně rozdělit do tří věkově
smíšených skupin, byli jsme nuceni
dát je zvlášť do jedné třídy. Tak
vznikla jedna třída nejstarších dětí
doplněna střední věkovou skupinou
a dvě třídy dětí střední a nejmladší
věkové skupiny. Věk dětí v MŠ je
od 2 do 6 let.

Také v tomto školním roce pracu−
jeme podle Rámcového vzdělávací−
ho programu, který máme rozpraco−
vaný v našem Školním vzdělávacím
programu.

Třída Rybiček

zapsáno 20 dětí
p.uč. Lenka Hučková
asistent pedagoga
Taťána Vykydalová

Třída Medvídků

zapsáno 19 dětí
pověřená ředitelka
Iva Lesovská
p. uč. Jana Dobiášková
asistent pedagoga
Radka Válková

Třída Veverek

zapsáno 20 dětí
p. uč. Lenka Zoubková
p. uč. Hana Vachůtová
asistent pedagoga
Kristýna Sadílková

Provozní pracovnice:
Leona Šafránková,
Věra Šilinková,
Magdaléna Gajdošíková

Účetní:
Zdeňka Hasalová

www.mssardice.cz
Naše webové stránky
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Na jaře 2017 jsme podnikli další
cesty z projektu ERASMUS (metoda
Persona Dolls). V březnu to byla ces−
ta do Turecka. Při návštěvě naší part−
nerské školy Talatpasa Ortaokulu
ve městě Izmir jsme se setkali s vře−
lým přijetím jak od vedení školy, tak
i od učitelů a dětí. Naše partnery
z Projektu „Every Child is special“
(Každé dítě je výjimečné) jsme se−
známili se systémem školství v Čes−
ké republice a také s Šardicemi, ma−
teřskou školou, lidovými tradicemi
a zvyky jihomoravského regionu.
Nechyběly ani ukázky naší práce
s dětmi a metodou Persona Dolls.
Přestože jsou kultura a systém škol−
ství v Turecku jiné než v České re−
publice, našli jsme při práci společ−
ná témata, metody, ale také spoustu
vzájemné inspirace. Město Izmir,
ve kterém jsme pobývali nejdéle, je
jedno z nejstarších středomořských
měst. Bylo založeno ve třetím tisíci−
letí př. n. l., a je vyhledávaným turis−
tickým cílem s mnoha památkami.
Nejzajímavějším kulturním zážitkem
pro nás byla návštěva mešity.

Na konci května jsme se vydali
k našim severním sousedům do
Polska. Školství v Polsku je hodně
podobné našemu, všimli jsme si
spousty společných prvků jak ve vý−
chově dětí, tak v organizaci a chodu
školky a moc se nám tam líbilo. Ma−
teřská škola Przedszkole 237 im
Warszawskiej Syrenki byla upro−
střed velkoměsta, ale zároveň také
uprostřed zeleně. Také jsme po−

Naše návštěva v Turecku

na řešení přicházejí sami a o postu−
pech spolu diskutují. Chyba je zde
důležitým nástrojem poznání. Učitel
žáky neopravuje, ale vytváří situaci,
v níž dítě samo svou chybu objeví.

Zkušenosti ze škol, kde touto al−
ternativní metodou již učí, dokazují,
že děti matematika baví, že jsou
schopné nejen používat naučené

Dnešní školáky bývá náročné
zaujmout tak, aby je učení bavilo.
Po absolvování týdenního kurzu vý−
uky matematiky podle profesora
Hejného jsem však přesvědčená,
že je to možné. Hejného koncepce
výuky matematiky skvěle využívá
zvídavosti a hravosti dětí. Promyš−
lená a již vyzkoušená metodika je

aktivně zapojuje do výuky a dopřeje
žákům radost z objevování.

V čem tkví tajemství úspěchu?
Nepoučovat děti a umožnit jim, aby
řešením přiměřených úloh postupně
objevily celou školní matematiku.
A pak taky v umění docílit něčeho,
co by se dalo charakterizovat slovy
„nevím, ale chtěl bych vědět“. Žáci

Mgr. Zuzana Kopecká

znali krásy hlavního města Varšavy
– historické Staré město, Muzeum
židovské historie a Kopernikovo vě−
decké centrum, kde jsme si mohli
hrát a experimentovat a na chvilku
se z nás staly malé děti. V Polsku

jsme se všichni loučili slovy „Na shle−
danou v České republice“. Věděli
jsme, že nás čeká spousta práce
a příprav na návštěvu učitelů z osmi
zemí v říjnu u nás. Ale o tom zase
příště…

Děti a Persona Dolls v Polsku

Hejného metoda
aneb zasloužená radost z poznávání

Základní škola

Malé ohlédnutí za projektem ERASMUS
Iva Lesovská, pověřená ředitelka MŠ
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postupy, ale lépe chápou souvislos−
ti. Také se bez obav a s chutí pouš−
tějí do neznámých a složitějších úloh.

A jak jsou žáci, kteří prošli výukou
podle Hejného úspěšní při přijíma−
cím řízení na střední školy? Jsou lépe
připraveni na aplikační úlohy, kde
je důležitý logický úsudek. Dobře
zvládají i úlohy, které se řeší meto−
dou pokus – omyl. Při samostatném
objevování tajemství matematiky si
do života navíc odnášejí sociální do−
vednosti jako spolupráci, komuni−
kaci, argumentaci. Naopak klasicky
vzdělávané děti si lépe poradí s prů−
pravnými úlohami.

Výuka matematiky podle Hejného
je dle mého názoru propracovaná,
má hlavu a patu. Navíc její principy
fungují i v jiných předmětech.

V pondělí 4. září 2017 začal první
školní rok  pro 18 šardických dětí . Ten−
to den byl pro malé školáky jistě jed−
ním z nejvýznamnějších v životě. Za−
čala tak jejich cesta za objevováním
světa čísel, písmen, nových pojmů, ale
i za vytvářením vztahů s vrstevníky,
novými spolužáky. Prožili první zvo−
nění a poprvé usedli do školních la−
vic jako školáci. Kromě paní učitelky
Lenky Cápkové přivítal děti i skřítek
Ota, který je bude provázet celou
první třídou. A kdo že se to letos stal
školákem naší základní školy?

Belko Timon
Brázdová Alžběta
Břeň Jaromír
Buštík Zdeněk
Holešinská Evelin
Karlík Jakub
Knoflíček Matěj
Knoflíčková Adéla
Kůřilová Anabel
Maradová Natálie
Padalíková Jolana
Procházková Rozálie
Ševčík Slavomír
Šťastný Dominik
Štoksa Adam
Veselka Václav
Vlachovský Richard
Zárubová Sofie
Všem dětem přejeme spoustu no−

vých poznatků, hezkých zážitků i no−
vých kamarádů a především, aby se
jim v naší škole líbilo. Rodičům pak
hodně trpělivosti a lásky s malými
i velkými školáky.

Prvňáčci
Mgr. Lenka Cápková
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Knihovna

Obecní knihovna Šardice
Vladimíra Benešovská

S nadcházejícím podzimem na−
stane více času, který můžeme pří−
jemně strávit s dobrou knihou. Proto
srdečně zveme k návštěvě knihov−
ny, kterou můžete využít nejen k čet−
bě knih a časopisů, ale i k příjemné−
mu posezení v pěkném prostředí.
Prostor knihovny se využívá také
k výuce cizích jazyků pro děti i do−
spělé, setkávání seniorek, pořádání
besed a přednášek.

V knihovně je zřízena služba Fa−
mily Point, místo pro rodinu. Je zde
vybavený dětský koutek pro děti,
kde jsou k dispozici hračky, bazé−
nek s míčky a skluzavkou, pastelky,
hry a dětské knihy. Všechny ma−
minky zveme k návštěvě Family
Pointu – můžete zde v příjemném
prostředí pečovat o děti, předávat
si zkušenosti a navázat nová přá−
telství.

Otevírací doba
Středa: 8:00 – 12:00,

13:00 – 17:00
Pátek: 16:00 – 19:30

Další informace jsou k dispozici
na stránkách knihovny:

http://knihovnasardice.webk.cz/
e−mail:
knihovna.sardice@seznam.cz
telefon: 734 203 090,

728 486 918

Josef Brázda

Svaz chovatelů Šardice

Spolky

Český svaz chovatelů v Šardicích proží−
vá klidnější období (proto i stručnější člá−
nek, spíše jen noticka). Jediná výstava,
které jsme se do uzávěrky tohoto zpra−
vodaje zúčastnili, byla výstava drob−
ného zvířectva v Kyjově, kde pořada−
telé rozdali celkem 50 čestných cen.

Připravujeme se na výstavy v našem
regionu, a to i na ty krajské do Bohdalova
a do Přerova. Chceme získat „novou krev“

do našich chovů. Chovatelé pečlivě vybí−
rají a připravují zvířata na tyto výstavy,
u některých došlo dokonce i k vyčištění
klecí a výběhů. Opravili jsme výstavní
klece a zakoupili nové voliéry pro drů−
bež.

Stále se nám ale nedaří získat mladé
lidi do svazu. Je to velká škoda, jelikož

se jedná o pěknou, ušlechtilou a zásluž−
nou činnost.
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Double FK Šardice a.s.
Ing. Oldřich Nedůchal

Po několika hubených letech se
opět začalo šardickému fotbalu da−
řit, a to především v kategorii mužů.
Mužstvo FK Šardice ve fotbalovém
ročníku 2016–2017 vyhrálo III. A tří−
du okresu Hodonín a bylo úspěšné
také ve finále Okresního poháru
FAČR.

Vítěz III. A třídy
Před zahájením fotbalového roč−

níku 2016–2017 si hráči FK Šardice
dali za cíl vyhrát III. třídu A okresu
Hodonín. Podzimní část hráči ode−
hráli bez ztráty bodu a jejich dal−
ším cílem bylo neprohrát žádný
zápas jarní sezony. To se také po−

dařilo, ačkoli v posledním zápase
přišli o dva body na půdě v Prušán−
kách, které se ztrátou 19 bodů skon−
čily za Šardicemi na druhém místě.

Hráči FK Šardice tedy sehráli cel−
kem 22 zápasů. Vyhráli 21 zápasů
a jedenkrát remizovali. Za celou se−
zonu neprohráli. Soupeřům nastří−
leli 101 branek (což je 4,6 branek
na zápas) a obdrželi 18 branek
(0,81 branky na zápas), z čehož vy−
plývá, že mužstvo mělo mimořádný
útok i obranu. Nejlepším střelcem
soutěže byl Petr Vacula, který zatí−
žil konto brankářů 30 góly. Třetí nej−
lepší střelec byl Petr Kyněra, který
vstřelil 17 branek.

Jarní výsledky fotbalového klubu:
Milotice „B“–Šardice 2:5
(zápas předehraný na podzim)
Šardice–Mikulčice „B“ 4:1
Čejkovice–Šardice 3:4
Násedlovice–Šardice 1:4
Šardice–Vlkoš 3:0
Šardice–Lužice 2:1
Nesyt Hodonín–Šardice 0:6
Vacenovice „B“–Šardice 1:8
Šardice–Rohatec „B“ 8:0
Šardice–Čejč 4:1
Prušánky–Šardice 2:2
Vítězství měli fotbalisté Šardic

jisté již několik zápasů před ukon−
čením sezony. Pohár za vítězství
ve III. A třídě převzali po domácím
utkání s Rohatcem „B“ z rukou čle−
na Okresního výboru FAČR pana
Blahy.

Finále Okresního poháru
FAČR 2016/2017

Letošní finálový zápas okresního
poháru měl již 8. pokračování a při−
nesl souboj SK Kostelec, celku hra−
jícího nejvyšší okresní soutěž, a na−
šeho mužstva, které naopak hrálo
III. třídu. I když naši muži hráli nižší
soutěž, byli favoritem finálového zá−
pasu, protože měli ve svém středu
hráče, kteří ještě nedávno hrávali
krajské soutěže.

Novodobá historie ukazuje, že se
žádnému mužstvu nepodařilo pohár
nad hlavu zvednout dvakrát a ani
v letošním ročníku tomu nebylo jinak.
Oba celky hrály finále poprvé. Vítěz
utkání se kvalifikoval do krajského

Mužstvo mužů FK Šardice, vítěz III. A třídy ročník 2016–2017. Stojící zleva: Miroslav
Riedl, Jakub Čajka, Milan Maruška, Tomáš Šprta, Vít Benešovský, Jan Hučko, Martin
Kolařík, Miroslav Novotný, Michal Gebhart, Roman Hála, Matin Brhel, David Vinca,
Jan Svatoň (vedoucí mužstva). Sedící zleva: Petr Vacula, Petr Kyněra, Ing. Oldřich
Nedůchal (ekonom TJ), Ing. Miroslav Jankůj (předseda TJ Baník), Stanislav Slováček
(trenér), Josef Foltýn (sekretář TJ), Petr Košulič, Ondřej Zicháček (kapitán mužstva).

Mužstvo FK Šardice, vítěz Okresního poháru FAČR s medaliemi za první místo a s po−
hárem. Stojící zleva: David Vinca, Petr Košulič, Miroslav Novotný, Petr Vacula, Martin
Kolařík, Ing. Pavel Holešínský (předseda představenstva), Michal Gebhart, Milan Ma−
ruška, Petr Kyněra, Stanislav Slováček (trenér), Jan Svatoň (vedoucí mužstva). Spod−
ní řada: Miroslav Riedl, Tomáš Šprta, Ondřej Zicháček, Martin Brhel, Vít Benešovský,
Jan Hučko, Roman Hála, Ing. Miroslav Jankůj (předseda TJ Baník), Jakub Čajka.
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poháru nadcházejícího ročníku 2017/
2018.

Výsledky, které tomuto utkání
předcházely:
1. kolo 27. 7. 2016

FK Nová Lhota – FK Šardice a.s.
0:22 (0:11)

2. kolo 31. 7. 2016
FK Šardice – TJ Sokol Nenkovice
6:1 (1:1)

3. kolo (čtvrtfinále) 24. 8. 2016
FK Šardice – TJ Starý Poddvorov
10:4 (4:4)

4. kolo (semifinále) 26. 4. 2017
FK Šardice – Spartak Svatobořice−
Mistřín 5:0 (2:0)

Finále Okresního poháru FAČR
24. května 2017:

Hřiště FK Mutěnice
FK Šardice a.s. – SK Kostelec
8:0 (3:0)
Branky: 8. a 23. Petr Vacula,
12. Petr Kyněra, 48. Martin Brhel,
72. Roman Hála, 74. Jan Hučko,
79. Tomáš Šprta, 80. Michal Geb−
hart.
Ani ve finále neměli fotbalisté

v čele s kapitánem Zicháčkem velké
problémy. Soupeře pokořili třemi góly
v prvním poločase. Skóre otevřel již
v 8. minutě milotický rodák Petr Va−
cula. Vzápětí se střelou k pravé tyči
prosadil Petr Kyněra a zvýšil vedení
na 2:0. O další gól se postaral opět
Petr Vacula, který ve 23. minutě roz−
vlnil síť střelou z patnácti metrů.

V prvním poločase kladl soupeř
z Kostelce alespoň nějaký odpor,
druhý poločas byl pak exhibicí na−
šeho mužstva. Čtvrtý gól krátce
po přestávce přidal dorážející Brhel.
Na 5:0 zvyšoval stoper Hála, jenž
proměnil penaltu za faul na Vaculu.
Naši hráči si finále náramně užívali.
Další rány soupeři zasadili Hučko
se Šprtou a střídající Gebhart, takže
soupeři nezbylo než vyhlížet závě−
rečný hvizd rozhodčího Dufka.

První oslavy spustil závěrečný
hvizd hlavního rozhodčího. Vítězové
měli nachystané šampaňské, na krk
pak od svazových činovníků dostali
medaile. Kapitán Ondra Zicháček
převzal pohár a finanční odměnu
ve výši dvaceti tisíc korun.

Řekli po utkání:
Stanislav Slováček, trenér FK: „Fi−

nále potvrdilo to, že se nám v Šardi−
cích povedlo poskládat velmi dobré
mužstvo.“

Ondřej Zicháček, kapitán FK: „Je
to něco nevídaného. Moc si toho
považuji. Začátek nebyl jednoduchý,

ale využili jsme první tři šance a sou−
peři odskočili. Druhá půle už byla
zcela v naší režii.“

Petr Vacula, hráč FK, který vyhrál
pohár před pěti lety v dresu Lovčic:
„Teď to finále bylo takové krásnější,
jednoznačnější. Předtím s Lovči−
cemi proti Kozojídkám to nebyl tak
pohledný zápas. Kostelci jsme dali
pěkné góly. Věděli jsme, že když
dáme v první půli nějaké branky, tak
to půjde, teď máme formu.“

Trenér Kostelce: „Výsledek je pro
nás hodně krutý. Osm gólů je hod−
ně. My jsme měli taky nějaké šance,

ale na Šardice jsme neměli. Výkon−
nostní rozdíl mezi mužstvy byl vidět.“

Závěrem je potřeba ocenit pří−
stup a nasazení, se kterým hráči
vstupovali do jednotlivých zápasů,
poděkovat za jejich vítězství a postup
do okresního přeboru a za vynikající
reprezentaci obce, která opět vstou−
pila do povědomí sportovní veřejnosti
v našem okrese. Děkujeme generál−
nímu sponzoru Ing. Holešínskému
a Zastupitelstvu obce Šardice za fi−
nanční podporu. Hráčům FK Šardice
přejeme mnoho zdraví a úspěšný
fotbalový ročník 2017–2018.

Předseda OV FA¦îR Ing. Petr Kotásek předává pohár
za vítězství kapitánu FK Šardice Ondřeji Zicháčkovi

Historie

Do Žarušic na půť sme začali cho−
dit asi od deseti let. Chodili sme na ni
rádi a těšili se na ni.

Vycházelo se od kostela po šesté
hodině ráno. V tu dobu také vyjíž−
děly vozy s dětmi a staršími účast−
níky. Nekeří jezdili stejnou cestou
jak pěší a nekeří aj jinudy. Procesí
šlo za dědinu, potom kolem lip a ces−
tou kolem Kamenných až na kopec.
V Kamenných byla studánka, ze
které vytékala čistá voda. Na kopci
nad Kamennými se cesta stáčela
vpravo a vedla šikmo až do Nenko−
vic ke kašně (cesta od Kamenných
do Nenkovic byla při združstevňo−
vání zrušena a dnes už neexis−
tuje).

Všecky polní cesty v té době byly
hliněné. Z Nenkovic se šlo po okresní

silnici na Želetice, na okraji Želetic
se odbočilo vlevo na polní cestu.
Cesta vedla mezi kopečky a směřo−
vala šikmo k okresní silnici vedoucí
do Násedlovic a tam silnici v jedné
zatáčce překročila. Po dnes už ne−
existující cestě se přešlo po želez−
ným mostě na nádraží Uhřice. Most
byl přes trať Čejč−Ždánice. Na ná−
draží se průvod shromáždil a vydal
se po státní silnici Čejč, Slavkov,
kolem Janova dvora a Císařské
lípy, u Spáleného mlýna a památ−
níku bitvy tří císařů do Žarušic.

Před Žarušicemi vpravo na poli
u škole se udělal sraz účastníků
průvodu. Rodiče z noší vydělali pití
a jídlo, většinou bývaly kuřecí řízky.
Potom se účastníci nastrojili do svá−
tečního. Nekdy sme bývali v krojích.

Josef Zajíc

Poutě do Žarušic
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K průvodu se připojili účastníci, kteří
přijeli vozy. Vozů bývalo 5 – 10, ne−
keří měli podle B. Maradové své
koně u známých, kteří je hlídali a na−
krmili. Seno si hospodáři vozili s se−
bou, na seno se daly deky a na nich
se sedělo. Vozy byly vylepšené tak−
zvanou košinou upletenou z vrbo−
vého průtí, která se vkládala dovnitř
vozu.

Po nastrojení se lidé seřadili do prů−
vodu a za doprovodu hudby se šlo
se zpěvem do kostela. V nedělu do−
poledne byla mše jen za Šardičáky
a nekolik málo obcí. Všecky ostatní
průvody, hlavně ze Slovenska, bý−
valy na „Zlatou sobotu“. Soch Panny
Marie bývalo v průvodu až čtyřicet.
Bývala a je to doposud podívaná,
která se jen tak neuvidí. Šardický prů−
vod v nedělu dopoledne býval nej−
větší a nejpěknější ze všech. Hudba
hrála marijánské písně, muži předří−
kávali a lidé zpívali.

Po mši sme se rozběhli po stáních
a kolotočích. V té době jich tam bylo
ještě hodně. Taky tam byly různé at−
rakce, jak to známe ze starých filmů.
Viděl sem tam sebevražednou po−
norku nebo ženu kostru. Taky tam
bylo hodně žebráků, ale během ně−
kolika let žebrání přestalo. Jestli to
bylo zakázané, nebo dostali žebráci
nějakou podporu, to nevím.

Když sme šli domů, tak cesta byla
podstatně horší. Bylo horko, byli sme
unavení a měli žízeň. Když sme šli
v Nenkovicích kolem kašny, tak ni−
keho ze starších nenapadlo zasta−
vit, aby sme se mohli napít.

Po roku 1950 atrakcí na půti ubý−
valo, ty nebyly vyloženě zakázané,
ale nepřálo se jim. Na půtě se cho−
dilo každý rok, když to počasí dovo−
lilo. Nekdy po roce 1955 bylo po dešti
a nedalo se jít pěšky, proto F. Zále−
šák, který jezdil s hasičským autobu−
sem, slíbil, že tam účastníky zaveze.
Autobus byl starý s dírou ve střeše
a plně naložený měl do kopce Čej−
čáku co vyjet. Velkýmu uvolnění do−
šlo až za Pražského jara v roce 1968.
Utužení znovu nastalo za normali−
zace a nástupu Gustáva Husáka.
Po této době se už pěšky nechodilo,
většina lidí vlastnila auta, se kterými
mohly jet děti i starší osoby.

Vzpomínám si na první půť v roce
1989. Tak velký průvod nastrojených
účastníků sem nikdy neviděl. Byla to
velká podívaná. Vzpomínám si, že
mezi přihlížejícími stála nějaká cizí
paní, která dojetím plakala, že jí slzy

tekly po celé tváři. To bylo po pádu
Husákovy vlády. Po roce 1989 se
půtě obnovily, ale protože staré
cesty už nejsou, tak je cesta delší
a nechodí tolik lidí.

Podle paní Ištvánkové, která na
půtě chodí, se teď chodí jinudy než
dříve. Z Kamenných se jde rovně
k potoku, pak přes kopec do Násed−
lovic, potom kolem sklepů do Uhřic.
Z Uhřic nádraží se už jde jak dříve.

Eště jednu cestu mě vyprávěla
B. Maradová. Jelo se kolem trojice
na kopec a rovnou do Karlína. Po−
tom se jelo po silnici do Násedlovic
a pak už zmíněnou cestou. Jednou se
při jízdě s koňmi stala i nehoda. Při
sjíždení násedlovických kopců oso−
ba, která brzdila, zabrzdila málo.
Došlo k rychlé jízdě a převrácení vozu
i s poutníky. Nikdo prý nebyl těžce
zraněný, ale to vím jen z vyprávění.

Zajímavosti

Vzpomínáte na to, čím vším jste
chtěli být jako malé děti? Komu z vás
se podařilo dávný sen proměnit
ve skutečnost? Téma profese se chtě
nechtě v našem životě objevuje už
od mateřské školy. Jak ale vybrat
tu správnou? Kdy uvažovat, že je
na čase brát tyto úvahy zcela vážně?
Možná dříve, než si vůbec dokážete
představit. Skvělým pomocníkem
může být kariérový poradce – odbor−
ník, který dobře pracuje s dětmi, do−
spívajícími i dospělými napříč profe−
semi či vzděláváním. Je dostupný
úplně pro každého.

Volba povolání
Služby, které pomáhají najít smysl

profesního směrování, již čtvrtým ro−
kem poskytuje Centrum vzdělávání
všem (CVV). Je odborníkem v rámci
individuálních i skupinových aktivit
a prezentuje se také na veřejných
akcích typu veletrhy pracovních pří−
ležitostí.

„Můžete nás navštívit na čtyřech
pobočkách v Jihomoravském kraji
(Brno, Hodonín, Boskovice a Znojmo).
Lidem v odlehlých částech regionu se
chceme přiblížit pomocí online služeb.
Těší nás rostoucí zájem o skupinové
programy, například Re:START pro
rodiče na/po rodičovské dovolené. Ka−
riérové poradenství chceme podpo−
řit především na základních, střed−
ních a vyšších odborných školách,“
popsala současnou strategii vedoucí
centra CVV Hana Rozprýmová. Velký
krok dopředu v této oblasti činí právě
Jihomoravský kraj. Jako jediný v ČR
zajišťuje dostupnost kariérového po−
radenství v takovém rozsahu.

„Dlouhodobě pracujeme s jednot−
livci a jsme navázáni i na další insti−
tuce. Spolupracujeme s HR odbor−
níky v oblasti kariéry i se školami.
Poskytujeme maximálně 10 konzul−
tací, zpravidla ale zájemci využijí
v průměru dvě až tři,“ upřesnila Mi−
luše Těthalová, kariérová poradkyně,
která má na starosti pobočku v Ho−
doníně.

Konzultace probíhají zdarma v dis−
krétním prostředí. Jen za loňský rok
jich poradci CVV absolvovali více
než 500. „Na pohovor jsem šla
s daleko větším sebevědomím. Cí−
tila jsem se příjemně a sebejistě
a hlavně jsem věděla, že to je práce,
kterou skutečně hledám,“ prozra−
dila Martina, absolventka vysoké
školy. Služeb CVV využila v době,
kdy hledala pracovní uplatnění. Bě−
hem několika setkání odcházela
s jasnou vizí, co chce v životě sku−
tečně dělat. Zjistěte více informací
o kariérovém poradenství na www.
vzdelavanivsem.cz, nebo se rovnou
objednejte na konzultaci:

Martina Milotová
Kariérová poradkyně − Brno,
Boskovice
milotova@vzdelavanivsem.cz
+420 702 157 701

Miluše Těthalová
Kariérová poradkyně − Hodonín
hodonin@vzdelavanivsem.cz
+420 702 165 343

Radka Kučerová
Kariérová poradkyně – Znojmo
znojmo@vzdelavanivsem.cz
+420 727 969 592

Kam dál v kariéře?
Udělejte první krok za vysněným cílem
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Byl jsem rád, že se situace v roce
1989 otočila a já pak mohl cestovat
po celé Evropě. Hned jsem si naplá−
noval 10denní dovolenou do Anglie.
Ale ani tehdy to nebylo jednoduché.
Musel jsem mít oficiální pozvání
(confirmation), výpis z konta, a mu−
sel jet do Prahy na anglickou amba−
sádu, jestli mě vůbec pustí. Půl roku
jsem pak kul plány nad programem.
V první řadě jsem chtěl navštívit
ve slavném fotbalovém klubu Derby
County emigranty Ivoše Knoflíčka
a Luboše Kubíka, hráče evropského
kalibru. Jelikož jsem soutěživý typ,
chtěl jsem být prostě první Šardi−
čák, který je navštíví. A také jsem
chtěl navštívit Jana, bývalého letce
RAF, který z politických důvodů

Jak jsem loni psal
ve zpravodaji, v r. 1980
jsem se v Praze na fot−
balovém zápase Bohe−
mians Praha – Ipswich
Town seznámil s fot−
balovým anglickým
fanatikem Davidem.
On k nám v letech
1981–1990 jezdil jak
na ofěru i 3x ročně.
U nás bylo pro něj
vše velmi laciné. Bral
hlavně sklo, porcelán
a ubrusy, sběratelům
do Anglie vozil vy−
hlášené pivní tuplá−
ky. Většinou jsem se
s ním scházel na fot−
bale v Praze a v Šardi−
cích. Nejvíc se mu líbila pravá za−
bíjačka v Hovoranech, kam mě po−
zval můj dobrý známý, Šardičák
Slávin Šťastný, v té době největší
vinař v Hovoranech. Nemohl to u něj
pochopit – ve chlévě pět prasat
a sklep plný vína. Ptal se mě, zda to
tu má každý. Hned druhý den po−
sílal asi 10 pohledů domů: „Prase
mrtvé“. Mělo to v Anglii velký ohlas
u fotbalových fanatiků. Nadělal fo−
tek, kterých si dnes velmi váží. Jak
ke mně jezdil, vždy říkal: „Musíš
nás v Anglii navštívit!“. Každý rok
jsem si o to žádal, ale nebylo to
možné – neměl jsem důvěru a hlav−
ně jsem neměl stranickou legiti−
maci. Myslel jsem, že se toho ani
nedožiju!

zůstal po válce v Ang−
lii. Bydlel vedle Davida.
Pan Jan si přál dovézt
litr trnkovice, kterou ne−
pil od r. 1945! Než jsem
se dostal do Anglie,
Ivoš přestoupil do ně−
meckého St. Pauli
Hamburk a pan Jan
zemřel. I tak jsem měl
z čeho vybírat. Ale
pojďme do Anglie.

Jel jsem tam v září
1990 jako chudý pří−
buzný. Cestu jsem si
naplánoval přes Paříž.
Tehdy tam jezdil přímý
vlakový spoj Praha –
Paris Est (dnes už musí
cestující přestupovat

ve Frankfurtu). Na druhý den jsem
byl brzy ráno v Paříži. V poledne mi
jel vlak z nádraží Paris Nord do Ca−
lais, kde jsem vystoupil a musel jet
lodí přes kanál La Manche do Dove−
ru. Z Doveru vlakem do London Vic−
toria Station, kde mě už čekal David.

Program byl náročný. Byl jsem
s Davidovou matkou na mši ve vik−
toriánském kostele a na hřbitově.
Pak byl slavnostní oběd, krocan s pu−
dinkem. S Davidem jsme strávili
den v Londýně, cestovali metrem
nebo dvoupatrovým autobusem
(double deckerem), navštívili nej−
známější místa a hlavně stadiony
fotbalových klubů Arsenal a Totten−
ham, vše bohužel letmo. Viděli jsme
také fotbalové utkání 3. ligy Sout−

Lovec autogramů
Josef Čech
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hend United – Shrewsbury Town.
Bylo vyprodáno, kapacita asi 15 000.
Překvapilo mě to tempo.

Další den jsme navštívili trénink
West Hamu United v Romfordu, kde
chytal český reprezentant Luděk
Mikloško. Tehdy byl kapacita, pros−
tě legenda. Angličané na něj řvali
„Ludo!“. Vydržel tam asi 20 let. Řval
jsem na něj na tréninku, „Luděk Mik−
loško, Ostrava, óóó Ostrava“. Teď
jezdí ke Zvědělíkům na dobré víno!

Každý fotbalový fanda má svoji
kapličku. Já ji mám v Manchesteru,
jmenuje se Old Trafford. Proto jsem
jel tam na zápas prvního kola sou−
těže PVP mezi týmy Manchester
United a Rába ETO Győr (dnešní
Győri ETO). Před zápasem jsem za−

stavil hvězdy a získal vzácné auto−
gramy, a to: Matt Busby, Alex Fergu−
son, Bobby Charlton, Denis Law. Jen
alkoholik George Best mě odmítl.
Ihned byl vybučen. A ještě jsem byl
rád, že jsem od něj nedostal ránu
pěstí!

Navštívil jsem také Liverpool, samo−
zřejmě i stadion konkurenčního Ever−
tonu. Následovala návštěva stadionů
Chelsea, Wembley a Ipswich Town.

Anglií jsem byl unešen, až na to
počasí – každý den pršelo. Jakmile
jsem přejel naše hranice, hned jsem
křičel „Zlatý Československo!“. Vy−
stoupil jsem už v Chebu a v nádražní
restauraci si objednal rovnou dva
guláše a dvě piva. Vrchní na mě
hleděl. Až když jsem mu řekl, odkud

jedu a jak jsem trpěl cizí stravou, tak
se jen smál.

Přikládám tři fotografie: První byla
pořízena před stadionem Old Traf−
ford, druhá po zápase Manchesteru
s hráčem Markem Robinsonem
a třetí u Davida – Davidova man−
želka Linda mi dokonce půjčila i svůj
dres FC Liverpool z roku 1984, kte−
rý si nechala po vítězném finálovém
zápase Ligy mistrů proti AS Roma
v Římě osobně podepsat. Vyšel ji asi
na tisíc liber, což bylo našich tehdej−
ších 50 tisíc korun. Jsou tam pode−
psány všechny hvězdy: Grobbelaar,
Neal, Kennedy, Lawreson, Whelan,
Hansen, Daglish, Johnston, Lee,
Souness, Nichol, Thomson, Hodges−
son, Robinson a trenér Fagan.

Burzy oblečení
Klub maminek pořádá v Šardicích

vždy na jaře a na podzim burzu dět−
ského a dospělého oblečení spoje−
nou s burzou krojů (na jaře se pro−
dává jarní a letní oblečení, na pod−
zim podzimní a zimní). Nabízíme všem
občanům možnost prodat oblečení,
hračky a různé potřeby pro děti, a také
možnost nakoupit si toto zboží na bur−
ze levněji. K prodeji se vždy sejde
oblečení nejen pro miminka a menší
děti, ale také různé ošacení pro do−
spělé a oblečení těhotenské i v nad−
měrných velikostech. Jedná se o ano−
nymní prodej s nepatrným výdělkem,
který je následně použit na nákup ko−
šíků, stojanů, ramínek, případně jako
příspěvek na výlet pro děti.

Podzimní burza se konala ve dnech
15.−17. 9. Naše poděkování patří
Obecnímu úřadu a Technickým služ−
bám Šardice za poskytnutí prostoru
obecní haly, nachystání stolů, všem
maminkám, které na burze pomáha−
ly, a paní Marii Ištvánkové a Ludmile
Doxanské za pomoc při burze krojů.

Klub maminek dále organizuje také
dobročinné akce na pomoc matkám
v těžkých životních situacích. Sbírají
se hračky, oblečení a různé potřeby
pro děti. Úspěšné jsou také sbírky pe−
xes, leporel a dudlíků pro děti s ADHD.
Pro více informací navštivte facebo−
okovou skupinu „Burza Šardice“
nebo nás kontaktujte na e−mailové
adrese burzasardice@seznam.cz,
případně na telefonu 732 585 262
(Eva Dufková).

Eva Dufková, za Klub maminek
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Dění v obci ve fotografii

Dětský den

Nádrž N3 − Loučkový potokČištění potoka

První svoz odpadků
pracovníky TS

Nový chodník
v ulici Pod Humny

Mladá muzika ze Šardic
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Inzerce

Odzvonilo praktikám podomních prodejců?

V současné době je podomní prodej elektřiny a plynu zakázaný, ale
i přesto nám čas od času u dveří zazvoní podomní prodejce s nabídkou,
která není tak úplně poctivá. Obrací se na nás zákazníci se stále novými
příběhy a zdá se, že podomní prodejci vytahují z rukávů nová esa.

 Jak se bránit?
Podomní prodejce není tak úplně “nezvaný host“ jak si mnohdy mys−

líme. Svou návštěvu nám telefonicky oznámí, přičemž se ale vydává
za zástupce stávajícího dodavatele či jakoukoliv kontrolu. Nejlepší
a nejúčinnější obranou před podomním prodejcem je zabouchnutí dveří
přímo před nosem. Musíme si uvědomit, že z nerozvážného podpisu
smlouvy vyplývá několik rizik, která nejsou zrovna zanedbatelná. Pro−
blém zpravidla nastává ve chvíli, kdy si zákazník neuvědomí, že podepi−
suje změnu dodavatele. Často se setkáváme i se situací, kdy spotřebitel
podepíše během dvou měsíců nové smlouvy i více než třem dodavate−
lům, aniž si je toho vědom. Nejen že je od smluv obtížné odstoupit,
obtížnější je vůbec zjistit o jaké dodavatele se vlastně jedná. Nejvíce čas−
tou a problémovou situací je, kdy na podvodné praktiky podomních pro−
dejců naletí senioři, kteří se bojí reakce svých dětí, vnoučat nebo příbuz−
ných a smlouvu raději někam schovají nebo úplně vyhodí – „Však ono
už to nějak dopadne“. Dopadne to jedině tak, že odstoupení od smlouvy
po pár měsících už není možné. Proto radíme řešit problém zavčas, ne−
musíme se přece za nic stydět, měli by se stydět pouze podomní pro−
dejci. Proto pamatujme, podomní prodejci jsou mazaní, naletět může
každý z nás: „Bylo mi trapné mu říct, že se s ním bavit nebudu a vyrazit
s ním dveře, tak jsem podepsala nějaký papír, který mi pořád strkal a byl
klid,“ slýcháme v kanceláři i od třicátnic. Snažíme se zákazníkům vy−
světlit, že podpis „nějakého papíru“ je jediná věc, pro kterou se podo−
mní prodejce “obtěžuje“ až k nám domů a následné potíže ho dále ne−
zajímají. Nezapomínejme na to, že za předčasné ukončení smlouvy
se stávajícím dodavatelem můžeme vyfasovat pokutu v řádu několika
tisíc korun. Přinášíme Vám nejčastější scénáře:

„Dodavatel Vám zůstane stejný“
„Byl slušně oblečený a přišel za mnou až domů, moje příjmení již

znal. Tvrdil, že jen podepíšu změnu korespondenční adresy a můj doda−
vatel mi samozřejmě zůstane.“

„Žárovky jako bonus?“
„Nechal mi sadu žárovek jako bonus pro nové zákazníky. Když jsem

od smlouvy v zákonné lhůtě odstoupila, musela jsem za žárovky zaplatit
poplatek v řádu několika tisíc korun. Takto se mi podařilo koupit své
nejdražší ÚSPORNÉ LED žárovky v životě.“ ENPORA – Kancelář pro Vaše energie

„Původní dodavatel zkrachoval“
„Přišel v obleku a vydával se za zástupce úřadu pověřeného kontrolou

měřidla. Prý můj původní dodavatel zkrachoval a mám mu to rychle
podepsat nebo mi vypne plyn i elektřinu. Měl jsem z toho strach, tak
jsem ho raději poslechl.“

„Soutěžte nezávazně o svou cenu“
„Říkal, že mám jedinečnou možnost soutěžit o nejlevnějšího doda−

vatele, akorát musím podepsat „nezávaznou“ přihlášku do soutěže. Vy−
brali mi dodavatele, se kterým mám špatné zkušenosti, tak jsem ho od−
mítl. Za to jsem si nezávazně vysoutěžil několika tisícovou pokutu.“

Máte Vy, rodiče, prarodiče či známí podobnou zkušenost?
Přijďte se poradit do nově otevřeného poradenského centra ENPORA−

Kancelář pro Vaše energie a nenechte si své starosti pro sebe!
Naší prioritou je zajistit především poradenství, úspory a přepisy

v oblasti energií.
Jediné co potřebujete je poslední vyúčtování a smlouva se stávajícím

dodavatelem.

Masarykovo náměstí 283/12g
Zlatá ulička, 697 01 Kyjov
Tel: +420 725 877 956
e−mail: kyjov@enpora.cz

Otevírací doba:
Pondělí  9−12 13−15
Středa    9−12 13−15
Pátek     9−12
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